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Sledujete reláciu 
Medzi Majstrom a žiakmi 
“Rozšírenie vegetariánskeho 
posolstva na ochranu života” 
 
Výňatok z diskusie 
s Najvyššou Majsterkou 
Ching Hai 
 
Ahoj, Mistryně, jak se máte?  
Ahoj, mám se dobře. 
Jak se máte vy? 
Dobře, díky Vám. 
Nějaká skvělá data byla 
poslána zpět kosmickou  
lodí NASA, 
která nedávno kroužila 
okolo Marsu, 
průzkumný satelit. 
Obrázky odhalily, 
že na Marsu byly různé  
druhy vodstev,  
jako jezera a řeky, 
mokré životní prostředí 
možná umožňovalo život 
tisíce nebo  
možná milióny let. 
Geologové identifikovali 
podobnost půdních forem  
mezi Marsem a Aljaškou, 
například důkazy o ledových  
lavinách, 
které se teď více vyskytují  
na Aljašce, 
pravděpodobně díky 
globálnímu oteplování. 
Ještě další analýzy ukazují, 
že severní oblasti Marsu  
byla ovlivněna 
velkým kráterem 
před miliardou let. 
Mistryně, při několika 
příležitostech jste mluvila 
o podobnostech  
mezi historií  
Marsu a Země. 
Je pravda, že Mars prošel 
klimatickými změnami, 
které měli v rukou jeho 
obyvatelé, jako naše planeta? 

Měli Marťané šanci   
zachránit jejich planetu? 
Měli, srdíčko, měli. 
Varování jim přišlo asi 
20 let času Země 
a poslední urgentní znamení 
přišlo asi 5 let  
před zničením. 
Měli 5 let náskok,  
ale nezměnili se  
dostatečně rychle. 
Nezměnili se,  
neměli tedy šanci 
zachránit planetu. 
Měli šanci, ale nevyužili jí. 
Proč je to tak, Mistryně? 
Důvodem, proč se dost 
rychle nezměnili je ten, 
že nevěděli  
o vegetariánské stravě, 
která to může změnit. 
V té době nebylo dost lidí, 
kteří by se postavili 
a komunikovali   
o naléhavosti stavu planety 
a také o řešení, 
například vegetariánské   
stravě, jak to děláme teď. 
Mistryně, 
a co naše planeta, 
vědí lidé o tom riziku? 
Někteří lidé nevědí, 
co mají dělat. 
A samozřejmě, někteří lidé 
vědí, co dělat, 
protože jsme je informovali 
nebo je informovala OSN 
nebo je informovali vědci, 
ale oni stále nezměnili  
své zvyky. 
Budeme-li tedy pokračovat, 
a nezměníme naše zvyky, 
pak bude planeta zničena, 
tak jako byl zničen Mars. 
Děkuji Vám, Mistryně. 
My teď děláme spoustu věcí, 
informujeme lidi 
a distribuujeme letáky atd., 
ale budeme muset spoléhat 
na milosrdenství Nebe, 

zda přežijeme, 
protože mnoho lidí 
stále neposlouchá. 
I když to vědí, neposlouchají. 
Stejně jako lidé, 
kteří vědí, 
že kouření jim velice škodí, 
dokud to mohou bafat, 
bafají to. 
To je ten problém. 
Tedy lidé, 
kteří nás vyslyší, přežijí. 
Tedy alespoň, nebudeme-li  
moci zachránit celou planetu, 
zachráníme tyto lidi. 
A nebudou-li tito lidé  
moci pomoci zachránit 
planetu, alespoň 
zachrání sebe. 
Stejně je to užitečné. 
Tak získáme čas. 
Děkuji, Mistryně. 
Našim motívom nie je 
utekať od našich povinností 
alebo z našej Zeme. 
Je to len tak, že keby sme  
nemohli zostať tu, a keby 
sme to nemohli zmeniť, 
potom by sme museli odísť. 
Ak teda máte radi náš svet, 
ak ste praktickým človekom, 
ak si myslíte, 
že obyvatelia Zeme 
za to stále stoja, 
že sú hodní dôvery,  
potom ich zachráňte.  
Zachráňte ich  
svojou múdrosťou, s tým, 
čo viete o praktikovaní, 
o súcite, láske, 
o Metóde Quan Yin. 
To je naša povinnosť. 
A keby nakoniec 
každý začal praktikovať 
Quan Yin, 
stal sa vegetariánom 
a vám sa aj tak nepáčila 
táto planéta, tak teda 
iné planéty sú pripravené. 
Čakajú na vás iné miesta. 
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Najväčšiu slávu nájdete 
v meditácii, 
v zlepšovaní seba, 
keď sa stanete 
vynikajúcim občanom 
tohto sveta. 
Náš svet sa môže stať  
takým krásnym ako Nirvána. 
Ide o to, žo obyvatelia sveta 
na tom nepracujú; 
ináč môže byť taký krásny, 
ako len Nirvána môže byť. 
Všetky peniaze, ktoré  
premrháme na zbrane, vojny, 
vzájomné zabíjanie sa, 
dobývanie, 
vzájomné prenasledovanie 
po celom svete, 
môžeme použiť na  
vydláždenie všetkých ulíc 
na celej planéte. 
A vysadenie všetkých 
krásnych stromov, 
všetkých exotických kvetín, 
toho najvýživnejšieho 
ovocia, jedla, 
hoci len na pozeranie. 
Nemôžete obviňovať ľudí 
na tejto planéte. 
Keď sa pozerám, 
ako nimi zmieta karma, 
ako ich ubíja, 
ako ich vláči, 
môžem len prelievať slzy. 
Neviem ako ľudia dokážu 
žiť v tomto svete a ešte 
duchovne praktikovať, 
hovorím vám pravdu. 
Zdá sa, že všetko ich mláti, 
tlačí ich k zemi, 
dupe o nich, 
trhá ich na kusy, 
týra ich mentalitu, 
bodá to ich emócií, 
trhá ich na kusy. 
Každý deň niečo. 
Je to škoda. 
Je to vzácny ľudský život, 
ale prichádza za veľkú cenu. 
A iba tí silní, 

hrdinského srdca 
to dokážu prekonať. 
Už len jesť vegetariánsky, 
môj Bože! 
Nahradiť jeden  
kus hamburgera kúskom tofu, 
čo je na tom také ťažké? 
Nedokážu to urobiť! 
Nehovoriac o niečom inom. 
Dúfam, že jedného dňa, 
možno v roku 3000 
sa celý svet stane 
vegetariánsky. 
Ale musíte byť usilovnejší. 
Napísať list vládam. 
Povedať im: 
„Pozrite! Na všetky tie kravy, 
ktoré už boli povraždené, 
a kravy, ktoré boli 
mŕtve znovu, znovu a znovu, 
kruto, ktoré ochoreli 
znovu, znovu a znovu 
ako varovanie.“ 
A ľudia stále pokračujú 
v jedení mäsa. 
Len zmeniť mäso za tofu 
alebo vegetariánsku šunku, 
ktorá je tiež chutná. 
Nedokážu to! 
Je to také ťažké, také ťažké. 
Kvôli zvyku, 
kvôli spoločenskému zvyku 
a kvôli mylnej predstave. 
Všetko, všetko len búši 
do toho mála ľudskej sily, 
ktorá ešte zostala, 
takže ľudia podľahnú  
všetkému, čomu by nemali. 
Niektorí ľudia hovoria, 
že ak sa nedokážete vyhnúť 
jedeniu mäsa, potom jedzte 
tri druhy čistého mäsa, 
ako je mäso, o ktorom 
neviete, že ho zabili, 
mäso, ktoré nepočujete  
nariekať, keď ho zabíjali –  
môj Bože, 
kam pôjdete, aby ste počuli 
zvieratá nariekať? – 
a mäso, ktoré nie je zabité 

špeciálne pre vás, 
niečo také. 
Samozrejme, že nie sú 
zabité špeciálne pre vás. 
Oni nepíšu  
na konkrétny kus mäsa: 
„Toto je pre pána Nováka 
a toto je pre pani Novákovú“ 
Nie, samozrejme že nie! 
Zabíjajú ich náhodne 
niekde vonku, 
mimo vášho pohľadu. 
A ak to nebudete jesť, 
ľudia nebudú zabíjať. 
Je to veľmi jednoduché! 
Netreba hovoriť o tom, 
či je mäso čisté alebo nie. 
Doteraz, do 21. storočia, 
koľkí Majstri prišli a odišli, 
koľko učenia tu  
bolo zanechaného? 
Všetky tie Bibilie,  
písma, hovoria 
o vegetariánskej strave, 
láske k zvieratám. 
Všetky písma to hovoria. 
Možno sa môžete pokúsiť 
zmeniť to. 
Možno ľudia budú počúvať. 
Možno ak niečo urobíte. 
Vyzerá to, 
že sa celý svet stáva  
nefajčiarskym miestom. 
Viac škôl podáva 
vegetariánske jedlo. 
Viac zdravého jedla na obedy 
a všetko ostatné. 
A aj alkohol sa teraz 
stáva cieľom. 
V mnohých krajinách 
nemôžete alkohol propagovať  
a nemôžete ho predávať 
v blízkosti škôl. 
A zvyšuje sa vek, od ktorého  
je povolené alkohol piť, 
a podobne. 
Nejde len o jazdenie 
na bio palivo, 
nejde len o sadenie stromov. 
Ide aj o láskyplnú atmosféru, 
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ktorú musíme vytvoriť. 
Nejde len o zvieratá, 
ktoré trpia. 
Ide o našu láskyplnú 
podstatu, ktorú zabíjame. 
A nejde len o jedenie zvierat, 
ktoré vidíte trpieť  
alebo nevidíte trpieť. 
Ide tiež o ekologickú politiku 
pre túto planétu. 
Čím viac zvierat zjeme, 
tým viac ich chovajú, 
čím viac ich chovajú, 
tým je to neekologickejšie, 
tým viac je naša planéta 
ohrozená. 
Takže nejde iba o vás, o to, 
či môžete alebo nemôžete 
jesť ten druh mäsa, 
nejde o to,  
či môžete alebo nemôžete. 
Nejde o to, 
že to Budha zakázal, 
nejde ani o súcit. 
Ide o vás samotných. 
Musíme zachrániť planétu 
tým, že zastavíme 
nepotrebnú potravu, 
ktorá pre nás nie je dobrá. 
Každý už vie, 
že mäso pre nás nie je dobré. 
Prečo to jednoducho 
úplne nezastavíme, aby sme 
zachránili všetko ostatné? 
Každý vie, že chov zvierat 
je najväčšou príčinou, 
najhoršou príčinou 
znečistenia planéty. 
Každý to vie! 
Je to všade. 
Je to zo správy OSN, 
celé medzinárodné  
spoločenstvo sa zišlo 
a podalo o tom správu, 
vyvodilo, že je to tak! 
„Ach, prejdeme  
na bio palivo. 
Zasadíme trochu  
viac stromov. 
Zachránime tento les.“ 

Nikto sa nepostaví a nepovie: 
„Buďme vegáni, 
buďme vegetariáni!“ 
Nikto sa nepostaví, 
aby povedal toto! 
Jediný z vodcov, 
čakám, nech už tým vodcom 
môže byť ktokoľvek, 
že sa postaví a povie: 
„Budeme vegetariáni.“ 
To je najrýchlejší spôsob, 
všetko ostatné až potom –  
biopalivo,  
etanol, 
výmena žiaroviek, 
úspora vody. 
Vody, ktorú používame 
každý deň, 
môže byť veľa, 
ale nie je to veľa v porovnaní 
s vodou, ktorú používajú 
na chov zvierat. 
Nepúšťajte vodu, 
kým si čistíte zuby. 
Samozrejme, že to ušetrí 
niekoľko galónov 
ale minú sa stovky galónov 
na jedinú kravu, 
len počas pár dní 
na umývanie, vymývanie, 
napájanie, 
alebo na zavlažovanie vody 
alebo čohokoľvek, 
čo sa využíva na pasenie, 
aby nakoniec 
skončili na tanieri. 
Takže to je hlavná príčina, 
o ktorej nechcú hovoriť. 
Každý len behá okolo toho 
a snaží sa tomu vyhnúť. 
Nikdy nehovoria  
o vegetariánstve! 
Každý vie o tej správe. 
Nikoho sa to nedotýka. 
Nikto o tom nehovorí. 
Nedokážu sa vzdať 
ani jediného kusa mäsa, 
pre zdravie, 
pre zdravie planéty, 
pre vaše vlastné zdravie 

a pre zdravie vašich detí. 
Takže nech sa stane  
čokoľvek, je to naša práca. 
Ani Boh nemôže nič urobiť, 
ak to my nechceme urobiť. 
Boh nás sem dal, 
aby sme robili veci, 
a ak nerobíme svoju prácu, 
čo má urobiť On. 
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